

# Nanorama BEST-møde

Referent

20. november 2015

## Indhold

0.1	Tilstedeværende . . . . .	1
<b>1</b>	<b>Generelt</b>	<b>2</b>
1.1	Martin er ok . . . . .	2
1.2	Nyt BEST billede . . . . .	2
1.3	Erhvervsudvalgets første møde . . . . .	2
1.4	Musikudvalget (det er vist lidt i opløsning) . . . . .	2
1.5	Fredagsbar . . . . .	2
1.6	Lagerskilte . . . . .	3
1.7	Køleskab . . . . .	3
1.8	Møde med SciTech tinget . . . . .	3
1.9	Møde med administration . . . . .	3
<b>2</b>	<b>Evaluering</b>	<b>4</b>
2.1	J-dag . . . . .	4
2.2	Timini . . . . .	5
<b>3</b>	<b>Kalender</b>	<b>6</b>
3.1	Besthygge 15.11 . . . . .	6
3.2	Karnevalsmøde 18.11 . . . . .	6
3.3	Hygge med TK og @lkymia 22.11 . . . . .	6
3.4	Julefrokost 27.11 . . . . .	6
3.5	Juleklip 29.11 . . . . .	7
3.6	Jul i rummet . . . . .	7
<b>4</b>	<b>Eventuelt</b>	<b>7</b>
<b>5</b>	<b>To-Do</b>	<b>7</b>

### 0.1 Tilstedeværende

Camilla, Ida, Emma, Jacob, Mads, Asger, Henrik, Jonas, Maia, Martin

## **1 Generelt**

### **1.1 Martin er ok**

Martin er suppleant. Der sker ikke så meget i den rolle, men han vil gerne hjælpe til fester og lignende. Dette har der været tradition for tidligere, så Emma har inviteret ham med til mødet idag. Fremover vil han gerne være mere aktiv i foreningen.

### **1.2 Nyt BEST billede**

Det vi fik taget efter GF passer ikke længere. Så vi skal have fundet et tidspunkt til at have taget et nyt, som kan komme på hjemmesiden, facebook og lignende. Foreslag til at gøre det til besthygge nu på søndag. Henrik sørger for et kamera.

### **1.3 Erhvervsudvalgets første møde**

Christina har sendt en mail. Det er d. 19. november kl 17. Mads og Asger tager ihvertfald afsted. Andre skal være meget velkomne.

### **1.4 Musikudvalget (det er vist lidt i opløsning)**

Maria Færch har skrevet på musikudvalgets facebookside. Kort sagt forlader hun ud af udvalget og skriver i den forbindelse "gode råd"for fremtiden:

Der skal mere struktur i udvalget. Førsteprioritet bør være musikcaféer og knap så meget fokus på playlister. Det fungerer fint med musik til festerne og med at folk kan ønske i løbet af aftenen (eller man kan sige, at folk ønsker kun musik, fordi playlisterne er dårlige). Opgaver kunne evt. også dække køb af grej i sammenspil m. TA (se Marias FB besked fra 14/11). Eventuel omstrukturering af musikudvalget diskuteres og skal i så fald ske igennem eventansvarlig.

Problemerne bunder nok mest i en lidt passiv formand, og at der ikke er andre, der har taget teten. Den daglige gang af udvalget bør komme op og køre. Asger tager fat i Simon.

### **1.5 Fredagsbar**

Alkymia kommer med 80 mennesker, og Rarbar kommer også. Josefine står i bar med 2 russere, og hun har brug for hjælp. Jakob har sat øl på køl, og vi skal være gode til at få fyldt op løbende. Der er også en åben fustage fadøl tilbage fra J-dag, så vi laver tilbud på 15 kr pr fadøl. Asger og Jakob melder sig til at servere.

## 1.6 Lagerskilte

Camilla har lavet skilte til krus, så vi kan få ryddet ud. Der skal kun være 0,4 L tilbage i Carlsberg og 0,3 L i Tuborg. Sammen med Ida bliver der lavet flere skilte til lageret (fx. Pant her, Ny øl her, Tag disse øl først, Sortering af pantflasker osv.)

## 1.7 Køleskab

Det køleskab, der står i Rummet, er som udgangspunkt slukket fra lørdag til torsdag. Dvs. der skal ikke være noget efterladt; madpakker, mælk eller lignende. Alt ryger i skraldespanden fra nu af, når køleskabet slukkes, for at undgå endnu en sur mælk-katastrofe! Hvad, der ligger af rester fra nordmændene, må gerne spises/tages med hjem.

Der bør formentlig sættes et skilt op med foreskrifter for køleskabet. Fx. hvis nogen har tændt for det og lagt noget ind, så slukker andre ikke den bare. Stikkontakten er vigtigt at være opmærksom på. Pt. løsner den sig fra væggen (Mads snakker med bygningservice).

## 1.8 Møde med SciTech tinget

Mads var til det, og der blev snakket om flere ting. De 2 store punkter var debatmødet om kvarter/semesterstruktur og det kommende univalg.

Til debatmødet havde der været 30-50 mennesker med. Et høringssvar er sendt ud på mail - læs det gerne. De virkede mere kritiske end sidst. Formanden for tinget (også for MFSR) siger, at Studienævnet skal sige god for en ny studiestruktur, for at det kan indføres. Lige nu siger halvdelen nej. Hvis mange studerende stiller op og siger nej, vil det gå videre gennem tinget, og så kan det ikke blive gennemført. Det virker som om, at de fleste gerne vil bevare kvartersstrukturen. Især vi, der er specialiserede og meget tværfaglige, foretrækker kvartersstrukturen.

Univalg er ikke så relevant for os, eftersom vi er ikke studenterpolitiske.

## 1.9 Møde med administration

Mads og Ida tog til mødet. Det handlede om at låne baren, hvilket de plejer at gøre 2 gange om året; til et sommerarrangement og til julefrokosten. Sommeringen plejer at ligge i august - i år med fodbold. Må de låne baren som tidligere? Ja. De vil gerne have lidt mere gennemsækelighed i priserne.

Mødet handlede mest om julefrokosten - Michael snakker åbenbart ikke med dem. Spørgsmålet er økonomien i det. Det bliver ikke helt ligesom sidste år, hvor Nanorama stod i bar med egne varer og fik al overskuddet. Det kommer til at se ud som om, at iNANO støtter Nanorama lige rigeligt, for de får underskud, mens vi har overskud. De kan ikke sætte billetpriserne højere. Forslaget er, at det er Nanoramas ting, som sælges, men til dyrere priser. Anette synes, det var for billigt sidste år.

Dem, der kommer, er vel ligeglade? De fleste er nok ikke bekendt med de normale priser. Det skal fremlægges som, at det er iNANOs arrangement og deres priser. Vi er hyret som barpersonale og iNANO låner vores udstyr og ting, fordi det nu engang er det letteste.

Michael har sendt en mail med ønsker til drikkevarer. Hvad han ønsker af vin, får vi lagt sammen med vinbestilling til vores egen julefrokost. Asger arbejder videre på det. Vi kan godt være med på de flasker Michael har valgt, og der må godt købes rigeligt. Vi kan altid holde en vinbar. Der skal ikke være udsolgt af vin kl. 23 som sidste år.

Der må ikke være nogen flaskeøl overhovedet. Hvis Michael vil have specialøl, så må den hældes i glas. Mads skriver tilbage, at specialøl er droppet efter aftale med Anette. Måske vi skal have en juleøl på fad?

## 2 Evaluering

### 2.1 J-dag

Afvikling af J-dag var en smule kaotisk. Under opstilling, skulle Timini have passet baren. Det fungerede ikke. I fremtiden skal fredagsbaren måske hellere holdes som en alm. fredagsbar, hvor andre er sat på til at holde bar. Det skal ikke være dem, der også skal være værter for nordmænd og hjælpe med at gøre klar til fest.

Vi var helt klart ramt af, at de fleste "gamle" i bestyrelsen var til tutorfest. Vi var stadig en del mennesker, der rendte hele tiden, og det var mest Emma, der vidste noget. Der blev gjort hvad personerne involveret kunne håndtere, men det var ikke helt tilstrækkeligt i denne sammenhæng. Det tager bare længere tid, end man regner med at stille op til fest. Der var lidt kaos, men vi prøvede virkelig, og det lykkedes at komme i mål med det meste.

Hvad kan vi gøre bedre næste gang? Der er som regel altid kaos - hvem gør hvad hvornår? Der er en liste, som ligger på dropbox, som udførligt beskriver, hvordan en fest afvikles. Den skal følges til almindelige fester. Til "ikke-standard" fester bør listen alligevel gennemgås, og alle opgaver uddelegeres. Der er både en opstillings- og oprydningssguide - brug den! Revidering af begge på næste møde.

Det var ikke nok med 5 kasser øl til fredagsbaren. Fyld barelementet op med kasser før en fest/fredagsbar, således at barvagten ikke skal løbe frem og tilbage i pendulfart - effektivisering.

Til selve festen var der ikke så mange mennesker til at starte med, men de kom i løbet af aftenen inkl. udklædte antropologer. Vi brugte samme opstilling som til sidste fest. Begge fadølsanlæg var oppe. Det ene virkede ikke, men det var fedt alligevel. Pynten var flot. Det var superhyggeligt især med lyskæder på søjler og trappe. Det måtte gerne have været gjort lidt tidligere.

Nedtælling til juleøl var virkelig godt! Der var mange, der skulle have juleøl i starten af tilbudsperioden. Efter den første runde var der dog pludselig meget tomt i baren i nok en halv time. Vi kunne overveje en anden fordeling af barvagten. Sidste halvdel af vagten stod 4 mennesker mest bare og kiggede på hinanden. Efter første runde var køleskabet tomt, og der var kun lunkne øl

tilbage. Måske et køleskab mere med juleøl? Evt. flere isspande? Vi solgte 14,5 kasser juleøl og har lidt over 10 kasser tilbage. Tilgængæld ikke særlig meget fadøl.

Orange kasse med is til shots på drinksbordet fungerede og giver mere plads i køleskabet. Isterningemaskinen var ikke i brug. Den er muggen og skal gøres meget, meget ren :( Måske eddike eller afkalkning igennem den? Martin melder sig til opgaven.

PR fortæller, at billeder er kommet på flickr for både J-dag og Timini-ting. Udvalgte må gerne komme på facebook.

Oprydningen gik hurtigt, og der var en god arbejdsfordeling mellem Emma og Maria. Rim havde lavet MASSER af toast, og vi har ingen udskældning for oprydning fået.

## 2.2 Timini

Generelt var det nogle tilfredse nordmænd, der tog hjem herfra. Det havde været bedre, om de havde været flere.

**Fest om lørdagen** Ingen fra udvalget og bestyrelsen var med. Vi kunne ikke rigtig overskue det. Halvor var træt af det, fordi han så godt kunne have inviteret nogle andre. Aftalen kom dog først sent på plads med Amanda, og invitationen var lidt vag. Skal planlægges bedre fremover, især når det nu set i bakspejlet også var problematisk sidste år.

**Steno museet** Det var hyggeligt og spændende med planetarieforestilling. Vi var i alt 20, hvor af 7 var nordmænd. Der var kun en deltagende, som ikke var tilknyttet bestyrelse eller Timini. Der måtte godt have været flere med, nu når iNANO havde betalt.

**Fællesspisning** Fint arrangement. Mange deltog og der blev stillet fint op til det. Der var mad nok og efterfølgende spillede vi spil og wii. Næste gang vil det været godt med en forventningsafsteming med Maria og Anders (eller hvem der nu er med fra Timini udvalget), for der var lidt forskellige ideer om, hvad der skulle ske. Det er helt sikkert noget, vi kunne gøre igen for nano'er, også uden Timini besøg.

**Ph.d. foredrag** Der var næsten 40 deltagere. Kage måtte skæres i små stykker, men der var te og kaffe nok. Spændende!

**Bowling** Super sjovt og kunne også godt gøres igen for danske nano'er. Igen skulle der nok have været en klarere aftale med Maria. Hun havde forventet, at folk meldte afbud, hvis de ikke kom, men det skete ikke.

### 3 Kalender

#### 3.1 Besthygge 15.11

Søndag kl 15 hos Ida. Vi skal have burgere. Ida tjekker op på, hvad hun har af spil. Martin og Rim er også inviterede.

#### 3.2 Karnevalsmøde 18.11

Der er ikke noget at snakke om pt. Mere info til næste møde.

#### 3.3 Hygge med TK og @lkymia 22.11

Der er et arrangement på facebook. Det lyder som om, det bliver en abefest.

#### 3.4 Julefrokost 27.11

**Mad:** Mads har snakket med Kantine-Jørgen. Vi har fået endelige menu nu (samme som sidste år), og prisen bliver 90 kr pr person. Det er 5 kr dyrere end sidste år, men vi holder fast i billetprisen på 75 kr. Info sendes videre til PR, så det kan komme på facebook. Leveres kl 17.30, hvilket passer med lukketiden for baren. Vi skal selv sørge for tallerkener og bestik. Der skal købes plastik til risalamanden - også skeer, som backup. Der var ikke nok skeer sidste år. Camilla er igang med en indkøbsliste. Vi skal ikke have toast - der er helt sikkert mad nok til overs.

**Drikke:** Der serveres udelukkende fadøl. Ingen flasker til selve festen, men det ville være rart med specialøl og juleøl til maden. Det vil kræve ekstra arbejde, men vi kan sælge flasker og hælde i glas. Emma er stresset, men skal nok finde ud af det med sprut. Der bliver nok tilbud på noget med appelsinjuice. Måske en juledrink? Der skal også være snaps (kan køles i stor spand med is i kælderen som sidste år).

**Billetsalg:** Der er en plan på rizzoma og i kalenderen. Læg mærke til tidspunktet! Palle sørger for et skema til at notere, hvem der har købt billetter, og hvordan der er betalt. Der skal også være bordplan. Folk skal notere årgang, så bliver de sat sammen. Ida spammer folk med info - billetsalg (og vafler!!) er jo næste uge! :D Det foregår fra højborde sat hen ved trappen, gerne med Nanorama banner. Der skal købes smør - gerne på sprayform.

**Lodtrækning:** Har vi en rest af et eller andet, vi kan bruge til gave? Der skal også købes et par julekalendere eller noget andet sjovt. Det gør Camilla. Måske også en flaske portvin?

**Diverse:** Oppyntning har vi ting til. Godt med masser af lyskæder. Der skal laves nye prisskilte med vin og sådan (Emma).

### 3.5 Juleklip 29.11

Mads håber på, at alle er der! Han har snakket med Maria Kragelund og Trine. Der mangler lidt mere info med tidspunkt og sådan. Det bliver kl 11, Men mød meget gerne lidt tidligere. Ida står får indkøb af juleklip-ting (Bare rolig - julestrimlerne er købt!). Der skal være nok, og iNANO betaler. Vi skal også stå for at købe gløgg, varm kakao og æbleskiver - iNANO giver. Sidste år købte vi 150 æbleskiver, men der kostede de noget, så nu når iNANO giver, så kan det være, vi skal have flere. Folk må gerne tage hjemmebag med.

Wii'en sættes op. Nu med Mario Kart - eller..? Det vil være bedre.

### 3.6 Jul i rummet

Der må MEGET gerne pyntes op i rummet - evt. med en sok hver, som der kunne kommes slik i!! :-D Hemmelige nissevenner?

## 4 Eventuelt

- Grunden til, at den nye skærm sidder mærkeligt, er, at brandmyndighederne ikke vil have den i forhallen. Så nu hænger den i brandvejen i stedet? Meget upraktisk ift. fester. Man kan jo hoppe op og røre den!?! Vi må gerne bruge dem til reklame. Det kunne være SÅ HYGGELEGT med julekalender HVER DAG i december!!!! Skærmen sidder perfekt ift. sofaerne. TA undersøger mulighederne. Hvor meget må vi "lege" med dem? :-D
- Hvad kan man blive? Asger har skrevet til 5 mennesker, som ikke har svaret, og føler sig lidt presset. Meget belejligt har vi har fået en mail fra Andreas med en "nanostål" gut. Asger undersøger, om det kunne være en mulighed.
- Penge skal indkræves fra @lkymia for CO2!
- Jakob har fundet alle folk til intimudvalget nu (repræsentant fra 3. år er næsten på plads).
- Plan for tour de fredagsbar Asger og Jakob.
- Mads giver ølkort til dem, der hjalp med NanoRusDagen.

## 5 To-Do

### Camilla

- Køb præmier til julefrokosten

### Jonas

- Lav skema til julefrokost billetsalg

- Penge skal indkræves fra @lkymia for CO2!

**Ida**

- Læg udvalgte billeder fra J-dag og Timini-besøg på facebook
- Opdater julefrokost event med menu

**Henrik**

- Undersøg: Må vi se julekalender på skærmene? (og andet skærm relateret)

**Emma**

- Penge skal indkræves fra @lkymia for CO2!

**Jakob**

- 

**Asger**

- Snak med Simon ang. musikudvalget
- Bestil vin til julefrokoster
- Undersøg muligheder med NanoStålManden

**Mads**

- Snak med bygningservice ang. stikkontakt til køleskabet
- Skriv til Michael ang. specialøl
- Send julefrokost menu til PR
- Del de sidste ølkort ud til NanoRusDag-folk

**Maia**

- Renskriv evaluering af NanoRusDag
- Renskriv evaluering af J-Dag